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Geachte heer Verheul,  
 
Op 27 maart 2020 stelde u artikel 39 vragen over de Eneco gelden. Met deze brief 
beantwoorden wij uw vragen.  
 
Vraag 1. 
Is het dividend Eneco over 2019 ontvangen en zo ja hoeveel is dat in euro’s? 
 
Antwoord. 
Op 20 maart 2020 is tijdens de aandeelhoudersvergadering van Eneco het dividend 
over 2019 vastgesteld op € 68 miljoen. Dit betekent dat Sliedrecht op korte termijn 
een netto bedrag ontvangt van € 326.921,00. 
 
Vraag 2. 
Is het bedrag van netto 23 miljoen voor de verkoop van de Eneco-aandelen 
ontvangen. Zo ja wanneer? 
 
Antwoord. 
Ja, op 25 maart 2020 hebben wij een bedrag van € 23,020,286.32 ontvangen.  
 
Vraag 3. 
Kunt u ook vertellen wat er is ingehouden voor de honoraria van de diverse adviseurs 
en kunt u ook aangeven welke dat zijn geweest?  
 
Antwoord. 
De totale transactiekosten bedragen 0,94% van de verkoopprijs van 4,1 miljard euro. 
Dit betreft zowel transactiekosten van Eneco als transactiekosten van de verkopende 
aandeelhouders. De transactiekosten van de aandeelhouders bedroegen circa 9 
miljoen euro. De gemeente Sliedrecht bezat 0,57% van de aandelen. Het aandeel in 
de transactiekosten van Sliedrecht komt hiermee op circa € 214.000. 
 
In het traject zijn diverse financiële en juridische adviseurs betrokken geweest. De 
Brauw Blackstone Westbroek N.V. is de partij geweest die het hele proces heeft 
begeleid. Wij hebben geen informatie over de honoraria ontvangen.   
 
 
 
 
 
 



 
 
 
Vraag 4. 
Hoe wordt de opbrengst van het dividend en verkoop verwerkt in de boekhouding van de 
gemeente Sliedrecht? 
 
Antwoord. 
Zoals in het raadsvoorstel m.b.t. verkoop is vermeld worden de inkomsten in een 
bestemmingsreserve 'Eneco gelden' ondergebracht. Het dividend wordt op reguliere wijze 
verwerkt en verantwoord op het product Beleggingen. 
 
Vraag 5. 
Kunt u vertellen wat de gevolgen zijn voor de gemeente, denk hierbij de begroting, 
financiële kengetallen, incidentele baten en lasten, etc? 
 
Antwoord. 
Daar kunnen we op dit moment nog geen antwoord op geven. Alle opties voor 
schuldreductie en/of verlaging worden onderzocht en zullen wij aan de gemeenteraad 
voorleggen.  
 
Vraag 6. 
Wat houdt de REMU-claim in? 
 
Antwoord. 
In het toelichtingsdocument, dat onderdeel uitmaakte van de stukken m.b.t. definitieve 
besluitvorming over verkoop van de aandelen Eneco, is het volgende te lezen.  
 
'In 2002 heeft N.V. Eneco Beheer ("Eneco Beheer") de aandelen in Remu N.V. 
("Remu") gekocht van N.V. Remu Houdstermaatschappij en Stichting Beheer Belangen 
GCN ("Remu c.s."). Remu c.s. pretendeert op grond van de overeenkomst van 18 
december 2002 recht te hebben op een privatiseringsvergoeding. De vordering bij de 
rechtbank bedroeg ongeveer EUR 265 miljoen. Eneco heeft bij de rechtbank succesvol 
betwist dat Remu c.s. recht zou hebben op de privatiseringsvergoeding, omdat de 
voorwaarden 
waaronder deze vergoeding verschuldigd zou worden niet zijn voldaan. In dit verband 
bepaalde de overeenkomst onder meer dat het recht op de privatiseringsvergoeding per 
31 december 2010 vervalt. Op 27 februari 2019 heeft de rechtbank Amsterdam de 
vorderingen van Remu c.s. integraal afgewezen. Inmiddels heeft Remu c.s. hoger beroep 
ingesteld. De eis van Remu c.s. in hoger beroep is ongeveer EUR 295 miljoen. De hoogte 
van deze eis neemt steeds verder toe door de wettelijke handelsrente die Remu 
c.s. vordert.'  
 
Gezien de eerdere uitspraak is het risico dat deze procedure tot een claim leidt bij de 
verkopende aandeelhouders als klein ingeschat door de AHC van Eneco.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
Vraag 7. 
In de CIB van oktober/november 2019 heeft u aangegeven een deel van de opbrengst 
van de verkoop te storten in een egalisatiereserve voor de dekking van de wegvallende 
dividend opbrengsten in de toekomst. Tevens was hiervoor toestemming verkregen van 
de provincie. Wat houdt deze toestemming precies in en heeft u hiervan schriftelijke 
instemming van de provincie en wilt u dat document dan met de raad delen? 
 
Antwoord. 
Het vormen van een egalisatiereserve voor de dekking is een mogelijke oplossing om de 
derving van dividend per 2021 op structurele wijze op te lossen. Ambtelijk is deze 
werkwijze verkend met de provincie en die heeft hier positief op gereageerd. Deze 
oplossingsrichting  hebben wij als voorbeeld genoemd in de stukken waar u aan refereert. 
Er kunnen echter meerdere oplossingen zijn. Hier doen we momenteel nader onderzoek 
naar.  
 
Een definitief besluit over hoe we met de dividendderving om gaan dient later dit jaar 
door uw raad genomen te worden. Een voorstel daartoe maakt onderdeel uit van het 
integrale voorstel hoe we om gaan met de Eneco-gelden. De werkwijze die we aan de 
raad voorleggen stemmen wij uiteraard af met de provincie. 
 
Vraag 8. 
Kunt u vertellen of het mogelijk is leningen vervroegd af te lossen en zo ja hoe ziet u dat 
en wat zijn de gevolgen en zo nee: waarom niet? 
 
Antwoord. 
We zitten momenteel in de fase waarbij we nader onderzoek doen naar de mogelijkheden 
om op een zorgvuldige en duurzame manier met de Eneco-gelden om te gaan. We kijken 
daarbij ook naar onze leningen. In dit stadium kunnen we echter nog niet zeggen in 
hoeverre dat kansrijk is en welke (financiële) gevolgen dat precies met zich meebrengt. In 
het verdere proces rondom de bestemming van de Eneco-gelden zal dit aan de orde 
komen.  
 
Vraag 9. 
Kunt u vertellen hoe de processen verder gaan lopen met betrekking tot de bestemming 
van de verkoopopbrengst? 
 
Antwoord. 
In het raadsvoorstel t.a.v. de verkoop van de aandelen is aangegeven dat we de komende 
periode een plan uitwerken hoe we om willen gaan met de opbrengst en dat we de raad 
betrekken om tot een concreet voorstel te komen. Wij zien een proces voor ons waarbij 
we richting de zomer het gesprek met elkaar voeren en een voorstel uitwerken. Na het 
zomerreces volgt de besluitvorming in de raad. Daarmee loopt dit proces ook synchroon 
met de begroting 2021 en kan bijvoorbeeld de oplossing voor dividendderving tijdig 
verwerkt worden.  
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
Vraag 10. 
De gemeente Sliedrecht beschikt ook over aandelen van oa Stedin, BNG, Oasen en 
Gevudo/HVC. Kunnen deze aandelen ook verkocht worden en zo ja zijn daar al plannen 
voor; Zo nee waarom niet? 
 
Antwoord. 
Zoals uit het verkooptraject van Eneco blijkt is het mogelijk om aandelen te verkopen. Dit 
vergt echter langdurige en complexe procedures. Op dit moment zijn er geen plannen om 
ook andere aandelen te verkopen. Hier wordt door aandeelhoudende partijen momenteel 
geen aanleiding toe gezien.  
 
Vraag 11. 
Uit de jaarverslagen van Stedin en de BNG blijken lagere resultaten over 2019. Heeft dat 
voor gevolgen voor het in 2020 te ontvangen dividend, zo ja hoeveel?  
 
Antwoord. 
Stedin keert in 2020 (over het resultaat van 2019) een vergelijkbaar dividend uit als 
eerdere jaren en conform wat in onze begroting is opgenomen. BNG zal naar verwachting 
een lager dividend uitkering dan over het jaar 2018 maar niet lager dan waarmee in de 
begroting rekening is gehouden.  
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Sliedrecht, 
 
De secretaris,      De burgemeester, 
 
     
 
N.H. Kuiper mca mcm  D.R. van der Borg  
 
 
 
 
 


